

Title (en)

Spherical float which can be used as a boat.

Title (de)

Als Boot verwendbarer hohlkugelförmiger Schwimmkörper.

Title (fr)

Flotteur sphérique utilisable comme bateau.

Publication

**EP 0114906 A1 19840808 (DE)**

Application

**EP 83100733 A 19830127**

Priority

EP 83100733 A 19830127

Abstract (en)

The float (1) is designed in such a way that it can if need be serve as a lifeboat. For this purpose, an inner sphere (3a, 3b) is movably mounted in an outer sphere (2a, 2b) via rolling-contact bearings (4, 5) and has a weight arrangement which preferably comprises at least one seat (22) which shifts the centre of gravity downwards relative to the centre point of the sphere (3a, 3b). In this way, the outer sphere (2a, 2b), which can be closed tight by a lid (16), can also be exposed to rough seas, the inner sphere (3a, 3b) always maintaining its upright position. Installation of the inner sphere (3a, 3b) is facilitated if the outer sphere (2a, 2b) is constructed of at least two parts (2a and 2b respectively) which can be tightly connected to one another via a connecting device (9a, 9b, 10).

Abstract (de)

Ein Schwimmkörper (1) ist so ausgebildet, dass er gegebenenfalls als Rettungsboot dienen kann. Hierzu ist in einer Außenkugel (2a, 2b) eine Innenkugel (3a, 3b) über Wälzlagern (4, 5) beweglich gelagert und weist eine Gewichtsanordnung auf, die vorzugsweise wenigstens eine Sitzgelegenheit (22) umfasst, durch die der Schwerpunkt gegenüber dem Mittelpunkt der Kugel (3a, 3b) nach unten verlegt wird. Auf diese Weise kann die durch einen Deckel (16) dicht verschließbare Außenkugel (2a, 2b) auch hohem Seegang ausgesetzt werden, wobei die Innenkugel (3a, 3b) stets ihre aufrechte Lage beibehält. Der Einbau der Innenkugel (3a, 3b) wird erleichtert, wenn die Außenkugel (2a, 2b) aus wenigstens zwei, über eine Verbindungseinrichtung (9a, 9b, 10) dicht miteinander verbindbaren Teilen (2a bzw. 2b) aufgebaut ist.

IPC 1-7

**B63B 1/04; B63C 9/06**

IPC 8 full level

**B63B 1/04** (2006.01); **B63C 9/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B63B 1/047** (2013.01); **B63C 9/06** (2013.01); **B63C 2009/026** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 1053385 A 19540202
- [X] DE 151028 C
- [X] DE 242926 C
- [A] GB 168961 A 19210901 - GEORGE NOTT
- [A] GB 1353061 A 19740515 - ARAPIS J D
- [A] DE 3004823 A1 19810820 - BAYER AG [DE]
- [A] US 2129742 A 19380913 - GEORGE MASON RONALD THOMAS
- [A] FR 935498 A 19480618

Cited by

FR2666243A1; CN103085948A; US9708829B2; WO2015081366A1; WO9425337A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0114906 A1 19840808**

DOCDB simple family (application)

**EP 83100733 A 19830127**